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Don Gabriele Amorth a Római Egyházmegye exorcistája és az Exorcisták Társulásának 

díszelnöke. Ezt a társulatot ő alapította 1990-ben, és 2000-ig az elnöke volt. Amorth atya számos 
könyv szerzője. 2002. júliusában Medjugoreban adta ezt az interjút Dario Dodig atyának. 

 
Don Gabriele, elmondaná nekünk, hogy mi is az exorcizmus? 
Az exorcizmus az Egyház hivatalos imája, azaz az Egyház tekintélyével végzett ima, hiszen a 

püspök által kinevezett pap végzi. Ima szabadulásért a démonoktól, a démon rossz befolyásától 
vagy a démon okozta bajoktól. 

Hogyan befolyásolhatja a Sátán a keresztény embert? 
A Sátán folyamatosan és kétféle módon munkálkodik. „Normális” (szokásos) működése a rosszra 

való kísértés. Minden ember, a születésétől a haláláig harcban áll a Sátánnal, aki rosszra akarja 
rávenni az embert. Jézus, aki emberré lett, embersége miatt szintén alávetette magát a Sátán 
kísértéseinek. A Sátán rendkívüli módon is támadhat, súlyos zavarokat, sőt megszállottságot is 
okozhat. 

Hogyan védekezhetünk a Sátán ellen? 
Elsősorban a prevencióról, a megelőzésről kell beszélnünk. Arról, hogy mit kell tennünk, hogy 

elkerüljük ezt a rosszat. A prevenció lényege, hogy éljünk Isten kegyelmében, legyünk hűségesek az 
imához, és ne tegyünk semmit, ami ajtót nyithat a démonnak, különösen ne foglalkozzunk 
okkultizmussal. Az okkultizmusnak három fő vonulata van: a mágia, a spiritizmus és a sátánizmus. 
Aki ilyenekkel foglalkozik, az rendkívüli módon kiszolgáltatja magát a démonnak. 

Vajon erősebb a világban manapság a Sátán befolyása a fiatalságra, mint korábban, például a 
zene hatására? 

A Sátánnak ma szinte szabad keze van. Ez nem azt jelenti, hogy nagyobb hatalma van, mint 
a múltban, hanem, hogy sok ajtó kinyílik előtte. Elsősorban azért, mert megfogyatkozott a hit, 
s ahol a hit csökken, ott elterjed a babona. Amikor elfordulunk Istentől, olyan praktikákhoz 
folyamodunk, amik ajtót nyitnak a Sátánnak. Nem kétséges, hogy a média igen sokat tesz 
ennek érdekében, elsősorban az egyes filmek erkölcstelenségével, az erőszak, a szex, a 
borzalom bemutatásával. Ráadásul a média első helyre tette a boszorkányok, mágusok 
népszerűsítését, s ezzel teret adott a működésüknek. 

Az exorcizmus a legfontosabb a Sátán elleni harcban? Vagy van, ami ezt megelőzi? 
A megtérés! Az első, amit kérünk a segítséget kereső emberektől, hogy éljenek Isten kegyelmében, 

legyenek hűségesek a szentségi és az imaéletben. Ha ezek után szükséges, bátorítjuk őket, hogy 
vegyenek részt gyógyító, majd szabadító imaszolgálaton, ahogyan azt a Katolikus Karizmatikus 
megújulásban gyakorolják. Általában ez már megszabadítja a segítséget kérőt – vagy világossá válik, 
hogy valóban exorcizmusra van szüksége, s akkor végzünk csak exorcizmust, mindenkor szem előtt 
tartva, hogy az exorciumus hatása nem mindig közvetlen. Előfordul, hogy éveken keresztül kell 
folytatni, hogy valaki megszabaduljon. 

Az exorcizmus az Isten nevében mondott ima legerősebb formája? 
Elméletileg igen. De nem szabad elfeledkezni bizonyos Isten előtt igen fontos tényezőkről. Az 

Exorcizmus ima, s mint minden imának, ennek is a hatékonysága függ a hit erejétől. Ezért 
olvashatunk gyakran a szentek életében arról, hogy embereket szabadítottak meg a gonosz lélek 
zaklatásától, anélkül, hogy exorcisták lettek volna. 

Amikor a Sátánról vagy a démoni tevékenységről beszélünk, általában félelem fog el bennünket. 
Ezért is élünk olyan ritkán az exorcuzmussal. Még a papok sem igen hisznek a Sátán rendkívüli 

tevékenységében, s amikor a püspök exorcizmussal bízná meg őket, megijednek, mert azt gondolják, 
ha békén hagyom a Sátánt, ő is békén hagy engem. Pedig ez nem így van! Minél inkább felvesszük 
ellene a harcot, annál inkább fél tőlünk. 



Medjugorjéban a Szűzanya gyakran mondja, hogy a Sátán erős, s ezért imára, böjtre és megtérésre 
hív. 

Igen, ez igaz. A Szűzanya gyakran hangsúlyozza, hogy a Sátán erős, szét akarja rombolni az ő 
tervét, s ezért imára, imára, imára hív. 

A Szűzanya üzeneteiben a rózsafüzér imádkozására, szentségimádásra, a kereszt előtti imára szólít, 
s azt mondja, hogy ezeken keresztül még a háborút is meg lehet állítani. 

Én mindig Fatima folytatásaként értelmeztem Medjugorjét. Ha imádkoztunk, böjtöltünk volna, 
nem tört volna ki a II. világháború. Nem hallgattunk a Szűzanyára. S ő itt, Medjugorjéban is 
állandóan imát kér a békéért. Jelenéseiben mindig megjelöli a nevével a jelenés célját. Lourdesban 
azt mondta: Én vagyok a Szeplőtelen Fogantatás, Fatimában mint a Rózsafüzér Királynője 
mutatkozott be, Medjugorjéban pedig mint a Béke Királynője. 

Mindannyian emlékezünk a jelenések kezdetekor az égre íródó szavakra: Mir, mir, mir! Béke! 
Béke! Béke! Világosan látszik, hogy az emberiség a háború felé rohan. A Szűzanya sürgeti az imát 
és a keresztény életmódot, hogy ezt elkerülhessük. 

A Béke Királynője a böjtöt is sürgeti, ami mintha kicsit elfelejtődött volna az Egyházban. Azt 
mondja, hogy az Evangélium szerint imával és böjttel ellenállhatunk a Sátán befolyásának. 

Igen, így igaz. A Szűzanya gyakran beszél az imáról és a böjtről. Annak idején ezt tette Fatimában, 
s most Medjugorjéban. S azt gondolom, ez igen fontos, mert ma a fogyasztói társadalom lelkülete 
terjed. Mindenki azt keresi, hogyan kerülhetné el az áldozatot, s így bűnnek teszi ki magát. A 
keresztény élethez az imán kívül szükség van bizonyos fegyelemre, e nélkül tönkremegy. Mondok 
egy példát: ma a családok olyan könnyen szétesnek. Az esküvőt még talán megtartják, de a pár igen 
könnyen elválik, mert nem ismerik az áldozathozatalt. Ahhoz, hogy közösségben éljünk valakivel, 
képesnek kell lennünk elfogadnunk a másik hiányosságait. Az áldozatkészség hiánya vezet oda, hogy 
a keresztények nem élik meg igazán a kereszténységüket. Ugyanígy abortuszra is mennek, mert nem 
vállalják a gyermeknevelés áldozatát. Így a házasság elsődleges célja pusztul, mert nincs 
áldozatkészség. Csak ha hozzászokunk az áldozathozatalhoz, akkor vagyunk képesek krisztusi életet 
élni. 

A Szűzanya azt kéri, bízzuk egészen őrá magunkat, hogy Jézushoz vezethessen bennünket. Hát nem 
ez a keresztény élet lényege? 

Valóban. Medjugorje az imádság és áldozatkészség iskolája, ahol megváltozik az emberek 
élete. Világméretű a hatása. Gondoljunk csak arra, hány imacsoport jött éltre Medjugorje 
hatására. Én is vezetek egy 1984-ben alakul imacsoportot, úgy alakítjuk együttléteinket, 
ahogyan az Medjugorjéban történik. 700-750 ember jön össze. Átelmélkedjük a Szűzanya havi 
üzenetét a Szentírás fényében, hiszen a Szűzanya soha nem mond semmi újat, hanem azt kéri, 
hogy tegyük, amit Jézus mond. S világszerte vannak ehhez hasonló csoportok. 

Igaz, hogy Medjugorje túl nagy falat a Sátán számra? 
Minden bizonnyal Medjugorje védvonal a Sátán ellen. A Sátán gyűlöli, mert a megtérés, az 

ima és az élet átalakulásának a helye. 
Atya, mit tanácsol nekünk? 
Mária utoljára elhangzó szava az Evangéliumban: Tegyétek, amit mond! A Szűzanya sürgeti, 

hogy az Evangélium szerint éljünk. Minden medjugorjei imacsoportnak a középpontjában az 
Eukarisztia áll, mert Mária Jézushoz vezet, azt szeretnék, hogy megéljük Jézus tanítását. Ezt 
kívánom mindenkinek. Járjon közben értünk a Szeplőtelen, hogy a Mindenható, az Atya, a Fiú 
és a Szentlélek áldása szálljon mindannyiunkra. 

(Forrás: Spiritdaily, Medjugorje hangja, 2007. június) 
 


